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Protokół Nr XLII/2021 

z XLII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

w dniu 9 września 2021 r. w godz. 16:00 - 22:30 

- w Ratusz Miejski, Pl. M. J. Piłsudskiego 1  w Kętrzynie 
 
  

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 20 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 

 

Nieobecna: 

Radna Alicja Biała 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

 

• Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

• Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel 

• Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

• Starosta Kętrzyński – Michał Kochanowski 

• Dyrektor Szpitala Powiatowego w Kętrzynie  - Wojciech Glinka  

• Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

• Zasłużona dla Miasta Kętrzyna – Bronisława Rutkowska  

• Mieszkańcy 

 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady XLII sesji Rady Miejskiej  

w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. Przewodniczący 

powitał zebranych i stwierdził prawomocność obrad. Poinformował, że obsługę prawną zapewnia 

Mecenas Karolina Gadomska, a protokolantem jest Irena Małachowska. 

 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący rady zgłosił poprawkę do porządku obrad, wprowadzenie  po pkt. 8. pkt  9 „Podjęcie 

stanowiska  w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn”.  Rada w głosowaniu przyjęła powyższą poprawkę jednogłośnie. Radna Helena 

Szymkiewicz zgłosiła poprawkę do porządku obrad wprowadzenie po pkt. 10 pkt 11. „Przedstawienie 

sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z kontroli pn.” Kontrola realizacji 

umowy z dnia 01.09.2011 r na okres 10 lat na dzierżawę od GMK nieruchomości przy ul. Moniuszki 

3, a szczególności terminowej płatności za okres od 01.09.2011 do 31.08.2020” Rada w głosowaniu: 

17 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” – przyjęła poprawkę do porządku 

obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina przedstawił poniższy porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków z zmiana porządku obrad.  

3. Wręczenie tytułu „Zasłużony dla miasta Kętrzyna” Pani Bronisławie Rutkowskiej. 

4. Informacja o sytuacji Szpitala Powiatowego w Kętrzynie.  

5. Przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji zasad gospodarki nieruchomościami 

             stanowiącymi własność GMK za I półrocze 2021r. 

6. Okresowa ocena realizacji zadań w ramach robót publicznych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

7.1 zmiany uchwały Nr X/71/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 18 kwietnia 2019 r.  
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            w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miejska 

             Kętrzyn oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych mających siedzibę 

            na obszarze Gminy Miejskiej Kętrzyn, od dnia  1 września 2019 r.  

7.2 określenia średniej ceny jednostki paliwa na rok szkolny 2021/2022 w Gminie Miejskiej 

            Kętrzyn. 

7.3 ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych 

            na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

7.4 regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

7.5 szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

            usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

            z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

            zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. 

7.6 przyjęcia do wykonania zadania Powiatu Kętrzyńskiego w zakresie utrzymania zimowego,  

            w sezonie 2021-2022, dróg powiatowych na terenie Kętrzyna. 

7.7 przyznania dotacji celowych z budżetu miasta na prace konserwatorskie, restauratorskie  

            i roboty budowlane. 

7.8 zmiany chwały Nr XLVII/262/09 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 13 maja 2009r. w 

             sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, ustalenia wysokości i sposobu pobierania opłaty 

            za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego 

            parkowania na terenie Miasta Kętrzyn.  

7.9 zmiany uchwały Nr XXXIII/230/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2020 r. 

            w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn  

            na lata 2021-2033. 

7.10 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021.  

7.11 rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza jako kierownika Urzędu Miasta. 

8. Podjęcie stanowiska  w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską w Kętrzynie raportu 

            okresowego z realizacji Programu Rewitalizacji Miasta Kętrzyn na lata 2015-2025. 

9. Podjęcie stanowiska  w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

            na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn.  

10. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie 

            za I kwartał 2021r. i II kwartał 2021r. 

11. Przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z kontroli  

       pn.: „Kontrola realizacji umowy z dnia 01.09.2011 r na okres 10 lat na dzierżawę od GMK 

       nieruchomości przy ul. Moniuszki 3, a szczególności terminowej płatności za okres  

       od 01.09.2011 do 31.08.2020” 

12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie 

            oraz prac między sesjami. 

13. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

14. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

17. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

18. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej z dnia 30 czerwca  2021r. 

19. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej z dnia 8 lipca  2021r. 

20. Zamknięcie XLII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

i przeszedł do jego realizacji. 

 

Ad. pkt 3. Wręczenie tytułu „Zasłużony dla miasta Kętrzyna” Pani Bronisławie Rutkowskiej. 

Przewodniczący odczytał wniosek Towarzystwa Miłośników Kętrzyna o nadanie tytułu. Następnie 

poprosił zebranych o powstanie i wprowadzenie sztandaru miasta. Odczytał uchwałę Uchwała  

Nr XXXVIII/280/2021 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie nadania  

tytułu „Zasłużony dla  Miasta Kętrzyna” Pani Bronisławie Rutkowskiej. Następnie wręczył Pani 
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Bronisławie Rutkowskiej medal pamiątkowy wraz legitymacją. Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka 

pogratulował Pani Bronisławie Rutkowskiej. W dalszej części posiedzenia głos zabrała Pani 

Bronisława Rutkowska, oraz przedstawiciele stowarzyszeń, znajomi Pani Rutkowskiej. Następnie  

przewodniczący poprosił o wyprowadzenie sztandaru i zarządził 10 minutową przerwę.  

Ad pkt 4. Informacja o sytuacji Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. 

Starosta Kętrzyński Michał Kochanowski wraz z Dyrektorem Szpitala Powiatowego w Kętrzynie 

Wojciechem Glinką przedstawili informację na temat aktualnej sytuacji Szpitala i planach związanych 

z jego przyszłością. W dyskusji udział wzięli radni: Zbigniew Nowak, Jerzy Baranowski, Dariusz 

Duczek, Helena Szymkiewicz oraz Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka i Z-ca Burmistrza Maciej 

Wróbel. 

całość dyskusji na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn 

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=ketrzynumsesja&archData=09-09-2021 

 

Ad. pkt 5. Przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji zasad gospodarki nieruchomościami 

stanowiącymi własność GMK za I półrocze 2021r. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Ad pkt 6. Okresowa ocena realizacji zadań w ramach robót publicznych. 

Radny Zbigniew Nowak stwierdził…”z wykazu robót wynika, że Urząd Miasta nadzoruje prace 

porządkowe w mieście. Polecam wyjazd na ul. Chrobrego”. Okresowa informacja z wykonania robót 

publicznych w 2021r. stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Ad. pkt  7. Podjęcie uchwały w sprawach: 

7.1. 

Przewodniczący odczytał pozytywne opinie komisji  do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu: 20 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr X/71/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 18 

kwietnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Miejska Kętrzyn oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych mających 

siedzibę na obszarze Gminy Miejskiej Kętrzyn, od dnia  1 września 2019 r.  

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

7.2. 

Przewodniczący Rady Rafała Rypina odczytał autopoprawkę do przedmiotowego projektu uchwały. 

Rada jednogłośnie przyjęła powyższa poprawkę.  

Następnie odczytał opinie komisji do projektu uchwały: 

Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych RM – nie wyraziła opinii 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów RM – zaopiniowała pozytywnie 

Komisja Gospodarki Komunalnej RM – nie wyraziła opinii 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały wraz z autopoprawką. Rada w głosowaniu: 20 głosów ”za”, 

0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa na rok szkolny 2021/2022 w Gminie Miejskiej Kętrzyn. 

Uchwała wraz z autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 5 do 

protokołu. 

7.3. 

Przewodniczący odczytał pozytywne opinie komisji  do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu 20 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w mieszkaniach chronionych na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr  6 do protokołu. 
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7.4. 

Przewodniczący odczytał pozytywne opinie komisji  do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu 20 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów. 

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

7.5. 

Przewodniczący odczytał pozytywne opinie komisji  do projektu uchwały. 

Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 

Następnie Rada w głosowaniu 20 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”,  0 głosów „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania.  

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

7.6. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Rada w głosowaniu: 18 głosów ”za”,1 głos „przeciw”,  1 głos „wstrzymujący się” podjęła uchwałę  

w sprawie przyjęcia do wykonania zadania Powiatu Kętrzyńskiego w zakresie utrzymania zimowego,  

w sezonie 2021-2022, dróg powiatowych na terenie Kętrzyna. 

Uchwała wraz z raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

7.7. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały.  

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Rada w głosowaniu: 17 głosów ”za”,2 głosy „przeciw”,  1 głos „wstrzymujący się” podjęła uchwałę  

w sprawie przyznania dotacji celowych z budżetu miasta na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

7.8. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały.  

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Rada w głosowaniu: 11 głosów ”za”,1 głos „przeciw”,  8 głosów „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę w sprawie zmiany chwały Nr XLVII/262/09 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 13 maja 

2009r. w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, ustalenia wysokości i sposobu pobierania 

opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego 

parkowania na terenie Miasta Kętrzyn. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

7.9. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Skarbnik miasta Kamila Wybraniec omówiła autopoprawkę Burmistrza Miasta do projektu uchwały 

Radny Zbigniew Nowak stwierdził… nie mam uwag do projektu uchwały ale co do wprowadzenia tak 

obszernych zmian. Normą jest wprowadzanie na każdej sesji autopoprawek. Mam wątpliwości, czy 

wszyscy to przetrawiliśmy,…, czy to jest zasadne, przed sesją takie modyfikacje, budzi to moje 

zastrzeżenia, zmiany projektów uchwał powinny być podejmowane w szczególnych przypadkach… 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka powiedział… jest to podyktowane koniecznością, która wynikła 

w ostatniej chwili. To wynika z określonej konieczności dla budżetu, głównie projektu Polska-Rosja.  

Radny Dariusz Duczek stwierdził…od roku 2018 kiedy uruchomiono skatepark przy  

ul. Poznańskiej …to zadanie inwestycyjne nie zostało nigdy ukończone, z części projektowej 
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dokumentacji wykonawczej wykreślono…część zadania, dotyczącego budowy chodnika  

od ul. Moniuszki… jest to dość istotne zadanie z uwagi na to, że w tym obszarze poruszają się 

dzieci… ruch jest znaczny…ta część ulicy Poznańskiej została wyłączona z ruchu pieszego… od 

2018r zgłaszamy wniosek, aby to zadanie skończyć, dokumentacja na to zadanie jest i chyba 

niebawem traci swoją ważność, w związku z tym wpisanie tego do budżetu i prognozy jest zadaniem 

dla nas priorytetowym… w związku z tym, że te środki znalazły się w budżecie na to zadanie radni 

klubu Kętrzyn 2000 tą inicjatywę poprą. 

Następnie w głosowaniu: 12 głosów ”za” 2 głosy „przeciw”,  6 głosów „wstrzymujących się” przyjęto 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/230/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 

grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn 

na lata 2021-2033 została podjęta wraz z autopoprawką: 12 głosów ”za”,2 głosów „przeciw”,  6 

głosów wstrzymujących się. 

Uchwała wraz autopoprawką i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 12 do 

protokołu. 

7.10. 

Skarbnik miasta Kamil Wybraniec omówiła autopoprawkę Burmistrza Miasta do projektu uchwały. 

Autopoprawka w głosowaniu: 12 głosów ”za” 0 głosów „przeciw”,  8 głosów „wstrzymujących się” 

została przyjęta. 

Uwag nie wniesiono do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały. 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2021wraz z autopoprawką  została 

podjęta: 13 głosów ”za”,2 głosów „przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z autopoprawka i  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 13 do 

protokołu. 

3.11. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza jako 

kierownika Urzędu Miasta. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu uchwały oraz 

pozytywną opinię Burmistrza Miasta do projektu uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza jako kierownika Urzędu Miasta. 

została podjęta: 13 głosów ”za”,1 głos „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Ad. pkt 8. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM do projektu stanowiska 

Uwag nie wniesiono. 

Stanowisko w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską w Kętrzynie raportu okresowego z realizacji 

Programu Rewitalizacji Miasta Kętrzyn na lata 2015-2025 został podjęte: 19 głosów ”za”,0 głosów 

„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Stanowisko wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad pkt 9. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał pozytywne opinie komisji RM i Burmistrza Miasta do 

projektu stanowiska. 

Uwag nie wniesiono. 

Stanowisko w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn został podjęte: 18 głosów ”za”,0 głosów „przeciw”, 2 głos „wstrzymujący się”. 

Stanowisko wraz z  raportem  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. pkt 10. 

Radny Jerzy Baranowski odczytał sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Kętrzynie za I kwartał 2021r. i II kwartał 2021r. (zał. nr 17 do protokołu) 
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Radny Zbigniew Nowak stwierdził… sprawozdanie ubogie, ogranicza się  tylko do stwierdzenia ile 

było posiedzeń,…nie ma nic o tym, że komisja nie przeprowadziła kontroli w KTBS. Nie ma 

informacji z jakiego powodu nie przeprowadziła kontroli… 

Ad. pkt 11. 

Radny Andrzej  Niedźwiecki zgłosił wniosek o odesłanie sprawozdania pn.: „Kontrola realizacji 

umowy z dnia 01.09.2011 r na okres 10 lat na dzierżawę od GMK nieruchomości przy ul. Moniuszki 

3, a szczególności terminowej płatności za okres od 01.09.2011 do 31.08.2020” do komisji  

i skierowanie go później na sesję. Zabierając głos powiedział: cyt. „Wniosek formalny składam :o 

odesłanie do komisji sprawozdania i procedowanie tego jak zawsze to było robione ,czyli: omawiamy 

sprawozdanie z kontroli  na komisji i potem wprowadzamy to na sesję a nie dostajemy to 

sprawozdanie dziś bodajże, dlatego (składam)wniosek formalny o odesłanie do komisji”. 

Radny Czesław Ćwik zgłosił wniosek przeciwny :cyt.„Ja zdecydowanie składam głos sprzeciwu 

dlatego ,że te wnioski z Komisji Rewizyjnej to nie są tak jakby do pomielenia sobie przez nas  w  

komisji tylko to są do tego  żeby wiedzieli ludzie co się dzieje w mieście i po to Komisja Rewizyjna 

pracuje żeby mieszkańcy mogli później takie sprawozdanie usłyszeć. A nie zamykajmy tego gdzieś 

pod dywanem w komisjach tam gdzie praktycznie nikt  nie przychodzi i nie jest zainteresowany”. 

Radny Andrzej Niedźwiecki odniósł się do tej wypowiedzi mówiąc: cyt.” Mam kolejny wniosek 

formalny Panie Przewodniczący ,żeby Pan reagował na insynuacje, że cokolwiek ma być chowane pod 

dywan. Ja zgłosiłem wniosek  żeby  to odesłać do komisji i procedować normalnie na sesji a nie 

chować pod dywan Panie radny Ćwik” 

Następnie poddano pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja Niedźwieckiego. Głosowanie nie dało 

rozstrzygnięcia:  9 głosów ”za”, 9 głosów „przeciw”,  2 głosy „wstrzymujące się”. Raport   

z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej stwierdziła, że to sprawozdanie powinien czytać poprzedni 

przewodniczący komisji, dlatego że kontrola była zlecana do końca czerwca 2021r.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej RM Helena Szymkiewicz odczytała sprawozdanie 

komisji z kontroli pn.:  „Kontrola realizacji umowy z dnia 01.09.2011 r na okres 10 lat na dzierżawę 

od GMK nieruchomości przy ul. Moniuszki 3, a szczególności terminowej płatności za okres od 

01.09.2011 do 31.08.2020” wraz ze zdaniem odrębnym Radnej Zofii Waszkiewicz  

(zał. nr 19 do protokołu). 

Radna Marzena  Gajek powiedziała…sprawozdanie obnażyło poprzednią władzę, mówi o tym co było 

robione źle,… zawiera normy etyczne i moralne, ja bym wolała żeby zawierało normy prawne…mówi 

się o tym, że dzierżawca 6 lat nie spłacał długu, tak naprawdę jest to mylne zdanie, bo nie mamy 

wiedzy czy od 2011 do 2014 czy dzierżawca nie płacił i powodował zaległości, czy moralnie etyczne 

jest nie podejmowanie działań w celu ściągnięcia należności… jest napisane, że oba podmioty 

podpisały porozumienie, w którym dzierżawca zobowiązuje się spłacać po 10 tyś swoje zadłużenie  

z dotacji, dotacje zgodnie z art. 90 są przeznaczane na każde dziecko i mają określony cel, nie są do 

spłacania zadłużenia. Mam duże wątpliwości, czy jest to zgodne z normą prawną, odnośnie ściągania 

długu, czy takie działanie jest moralnie nieetyczne, że przez tak długi okres nie ściąga się 

długu…nasuwa mi się pytanie, czy ówczesna władza pozwoliła by sobie na takie  nonszalanckie 

zachowanie - odpowiedzcie państwo sobie sami.  Mówimy, że dzierżawca zadłużał gminę…moralnie 

nieetyczne jest mówić, że to tylko dzierżawca, bo obie strony powodowały, że te pieniądze nie 

wpływały. Należy zadać, pytanie kto tu jest bardziej winny czy dzierżąca, czy druga strona umowy – 

ówczesna władza… kto powinien bardziej dbać o finanse publiczne… obecny Burmistrz w 2018 roku 

zadziałał, że to zadłużenie zostało spłacone…czy gdyby nie doszło do zmiany władzy w 2018r., to czy 

ówczesny Burmistrz zawarłby kolejną umowę z tym Dzierżawcą po tym co tutaj czytamy. Ta umowa 

została podpisana na 3 lata i tak jak wynika  z odrębnego zdania Pani Waszkiewicz ta umowa jest 

tylko na 3 lata, a nie  na 10 lat, jest bezpieczną umową. To sprowadzanie powinno być skierowane do  

poprzedniej władzy i należałoby zapytać dlaczego tak działała i nie ściągała należności.  
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Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka powiedział….mówienie o mnie w ten sposób jest nieetyczne, 

dlatego, że doprowadzono do uregulowania wszystkich spłat i moim zdaniem to było działanie 

słuszne.. 

Radny Dariusz Duczek stwierdził, że żaden podmiot nie powinien doprowadzić do rosnącego 

zadłużenia bez skutecznej egzekucji. Przedział czasowy poprzedniej kadencji nie powinien istnieć  

w takiej formie jak komisja to wykazała i słusznie, że wykazała, że się dowiedzieliśmy o takiej złej 

woli dwóch stron…nie powinno to mieć miejsca w żaden sposób. Na podstawi dokumentów z którymi 

się zapoznaliśmy, uważam za sukces obecnego Burmistrza zakończenie sprawy związanej  

ze zobowiązaniami i to bardzo dobrze świadczy o Burmistrzu, że dał szansę podmiotowi 

gospodarczemu działającemu na rynku kętrzyńskim do realizacji swoich zobowiązań w oparciu  

o pracę, którą wykonywał ten podmiot dotychczas i dał szansę na zrehabilitowanie się i pokazanie  jak 

wielką wartość ten podmiot gospodarczy wnosi. Uważam, że jest to sukces, że nie można było tego 

zrobić przez wiele lat, a zrobiono w ciągu 1 roku. 

Radny Daniel Sapiński…mam takie odczucie, czytając to sprawozdanie i słuchając Pani 

Przewodniczącej, że to sprawozdanie ma charakter bardzo subiektywny, wnioski są sprzeczne z tym 

co było kontrolowane, czyli z wynikami kontroli i dyskwalifikują postepowanie czwórki członków 

komisji rewizyjnej…wnioski są odwrotne niż tak naprawdę jest...chciałbym przypomnieć, że 

pozostałe przedszkola niepubliczne w tym mieście…zgłosiły poprzez firmy prawnicze milionowe 

roszczenia wobec gminy….czy GMK miała zawrzeć umowę dzierżawy z właścicielami przedszkoli, 

którzy wystąpili do swojej gminy o miliony. Uważam, że to byłoby poważne zaniedbanie ze strony 

Burmistrza Niedziółki, gdyby to zrobił. A do przetargu prawdopodobnie…by przystąpiły. Natomiast 

Pani A.P.H. nie wystąpiła z roszczeniami do własnej gminy, jako jedyne przedszkole niepubliczne, 

dzierżawę miała na 10 lat… i skoro Burmistrz Hećman nie rozwiązał umowy mimo tak dużych 

zadłużeń, to też mogę wyciągnąć wniosek , że miał zaufanie do Pani A.P.H. Wnioski z kontroli są 

subiektywne i nieadekwatne do tego co została zbadane. 

Radny Zbigniew Nowak … zgadzam się z tym, że źle się stało, że Burmistrz nie wyegzekwował na 

bieżąco, a jeżeli nie było wpłat zrywa się umowę.  Z drugiej strony patrzę na przedsiębiorcę, który na 

rynku jawi się jako rzetelny, uczciwy, który nie płaci z jakiś powodów…nie znamy powodu nie 

spłacania.. biorę pod uwagę, że dzierżawca to radny, który ślubuje uczciwość, rzetelność.. nie 

pochwalam żadnej ze stron…mam pretensję do obu, że do tego doszło, oczywiście winy Burmistrza 

Niedziółki jest tu najmniej… z tym że w mojej ocenie, mając wiedzę, że przez okres iluś lat mam 

odczynienia z nierzetelnym płatnikiem, nie zawarłbym żadnej umowy, rozpisałbym przetarg…w 

2020r. sprawa powinna być rozstrzygnięta w trybie przetargu.  

Radny Czesław Ćwik … fakty są druzgocące, bo z nich wynika, że najdłuższe zadłużenie trwało 12 

m-cy…zaległości powtarzały się 50-cio krotnie,… nie uważam aby to był jakikolwiek sukces 

obecnego Burmistrza, że ktoś spłacił zadłużenie… dla mnie istotne jest to, że wszyscy jasno 

stwierdziliśmy, …żeby takie sytuacje się nie powtórzyły…żeby 3 lata było okresem najdłuższym na 

jaki dzierżawimy przedszkole, powinniśmy to sobie wziąć do serca, bo to jest jedyny przysłowiowo 

”bacik” na osoby, które nie płacą. Jeżeli podpisujemy na 10 lat to postępujemy niezgodnie z tym co 

komisja rewizyjna zaleca…czy w tej kadencji osobie o której mowa w sprawozdaniu umorzono 

jakiekolwiek zadłużenie dotyczące przedszkola, czy umorzono tej osobie jakiekolwiek 

zadłużenie?...nie widzę takiego prawa które pozwalałoby wyłączyć z przetargu osoby, ze względu na 

walkę o swoje uprawnienia (walkę o dotacje)… 

Skarbnik miasta Kamila Wybraniec odpowiedziała...przedszkole o którym wspomniano nie miało 

żadnego umorzenia, nie miało zastosowanej żadnej ulgi od 2011 roku, w takiej postaci…wszelkie 

umorzenia są podawane do wiadomości publicznej. 

Z-ca Burmistrza Miasta Maciej Wróbel odpowiedział odnośnie wyłączenia osób z przetargu… ustawa 

o gospodarowaniu mieniem pozwala na tego typu zapisy, ponad wszystko jest ważne dla nas, aby 
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zadbać o interesy gminy, czyli społeczności całego miasta…dlatego nie wyobrażamy sobie zapisu, że 

zezwalamy osobie, która jest w sporze sądowym z GMK na to by mogła ubiegać się o dzierżawę 

jakiegokolwiek mienia, które należy do gminy… prawo daje nam takie uprawnienia, a jeżeli daje to 

skorzystaliśmy.  

całość dyskusji na stronie BIP Urzędu Miasta 

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=ketrzynumsesja&archData=09-09-2021 

 

Ad. pkt 12. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej  

w Kętrzynie oraz prac między sesjami. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie oraz prac 

między sesjami stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka poinformował dodatkowo radnych o tym że: trwają prace wokół 

kętrzyńskiego jeziorka i przebiegają zgodnie z harmonogramem, rozpoczęto projekt rozbudowa 

centrum opiekuńczo mieszkalnego, rozpoczęto przebudowę ul. Mielczarskiego, budowę kolumbarium, 

trwa budowa kompleksowej sieci monitoringu, na terenie miasta ustawiono nowe kosze, w przyszłym 

roku zakładany jest zakup większej ilości koszy w miarę posiadanych środków, w przyszłym tygodniu 

będzie podpisana umowa na małe granty z Marszałkiem Województwa, w ramach polskiego ładu 

złożono 3 wnioski, trwa analiza komunikacji miejskiej pod kątem zmian linii i struktury 

funkcjonowania, obecnie do 10 września są liczeni pasażerowie na liniach, zakończono budowę 

oświetlenia ul. Harcerskiej, w SP 3 dostosowano jedną salę do wymogów przeciwpożarowych, w SP 4 

wyremontowano kuchnię, trwa nabór do młodzieżowej rady miejskiej.  

 

Ad. pkt 13. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

Radny Zbigniew Nowak …30 sierpnia Z-ca Burmistrza reprezentował gminę przed Sądem 

Okręgowym na rozprawie w sprawie przedszkoli, czy można się dowiedzieć o przebiegu ugody? 

Ad. pkt 14. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

Zastępca Burmistrza poinformował, że zgodnie ze stanowiskiem Rady Miejskiej w sprawie roszczeń 

zaproponowano 20% roszczeń, sąd poprosił o uzupełnienie dokumentów i wyznaczył termin  

na 2 października, wtedy zostanie ogłoszony wyrok. 

Ad. pkt 15. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Wioletta Czech zgłosiła następujące zapytania : 

1. Dlaczego zmieniono technologię remontu odcinka ulicy Sobieskiego, choć wcześniej władze miasta 

(przedstawiciel Zastępca burmistrza Maciej Wróbel) umówiły się z mieszkańcami na technologię 

potrójnego utrwalenia emulsją z grysem? 

2. Czy nawiezienie sfrezowanych brył asfaltu i kamieni na tę ulicę zakończyło remont? 

3. Ile kosztował ten remont? 

4. Doszło do zwolnienia pracownicy w jednym z niepublicznych przedszkoli mimo deklaracji 

burmistrzów, że zwolnień nie będzie i zostanie ta sama kadra. Czy Pan Burmistrz zamierza 

zainterweniować w tej sprawie? 

5. Dlaczego Panowie Burmistrzowie złożyli radnym i mieszkańcom obietnice bez pokrycia, skoro jak 

teraz twierdzą nie mają wpływu na działalność nowego właściciela przedszkola w zakresie 

zatrudnianej kadry? 

Radny Zbigniew Nowak zgłosił interpelację o treści: na podstawie art. 24 ust. 3 u.s.g. proszę o 

przedstawienie na najbliższej sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie wyczerpujące informacji z działalności 

ZG „Barcja” zawierające stan finansów oraz ocenę realizacji zadań Związku w obecnej kadencji. 

Radny Tomasz Komorowski ponowił interpelację z poprzedniej sesji, dotyczącą przekroczenia swoich 

uprawnień przez Z-cę Burmistrza Miasta Macieja Wróbla, polegającej na powołaniu Zarządzeniem Nr 
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290/2019 Burmistrza Miasta Kętrzyn z dnia 23 października 2019 roku Miejskiego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego.  

Ad. pkt 16. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona 

odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Rafał Rypina odczytał odpowiedzi na interpelację Radnego 

Daniela Sapińskiego, Rafała Rypiny i Tomasza Komorowskiego. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka w odpowiedzi na zapytanie Radnej Wioletty Czech 

powiedział…przedszkole to jest firma prywatna, była taka umowa, że zatrudni całą kadrę, która tam 

była zatrudniona, nie zapewniałem, że tak będzie do końca. Ja nie mam, nie będę i nie chcę mieć 

wpływu na firmy prywatne, które są niezależne… tego typu działania nie mieszczą się w żadnych 

regulacjach prawnych. W każdej tego typu sprawie zgodnie z kodeksem pracy, jeśli występuje zmiana 

pracodawcy, dla pracowników którzy przechodzą  jest gwarancja 1 roku zatrudnienia.  

Z-ca Burmistrza Maciej Wróbel w odpowiedzi na zapytanie dot. ul. Sobieskiego…dokonaliśmy 

remontu cząstkowego, a nie przebudowy, czy też remontu drogi, ponieważ  przepisy na to nie 

zezwalają, zapowiedzi dotyczące techniki remontu tej drogi zostały zaproponowane przez wydział 

inwestycji, ale na zapytanie ofertowe nie zgłosiła się żadna firma, dostaliśmy wycenę od jednej z firm 

na kwotę 58 tyś zł na wykonanie tej drogi. W budżecie miasta zabezpieczono kwotę 30 tyś zł, 

dokonaliśmy kolejnego zapytania ofertowego zakładając mechaniczne wykonanie koryta na 

głębokości 15 cm z wywozem urobku, mechaniczne profilowanie i zagęszczanie podłoża, wykonanie 

podbudowy….otrzymaliśmy jedną ofertę od przedsiębiorstwa budowy dróg i mostów na kwotę 

20 959,28 z terminem do 9 września, czyli do dzisiaj…ta inwestycja może się nam podobać lub nie ale 

to wykonawca za tę inwestycję odpowiada, ten remont nie został jeszcze odebrany, odbierze go zespół 

ekspertów i jeżeli będą jakiekolwiek niezgodności ze sztuką będziemy wzywać wykonawcę do 

naprawy tej drogi, to jest remont cząstkowy na pozostałą część drogi przygotowywany jest projekt i ta 

droga będzie przebudowywana  ….odsunięcie drogi od ogrodzenia nastąpiło na prośbę mieszkańca. 

Ad. pkt 17. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Radna Wioletta Czech zgłosiła wniosek o postawienie ławek przy ul. Chrobrego. Odniosła się również 

do odejścia i pożegnania Dyrektora Witolda Gagackiego. 

Radny Czesław Ćwik zgłosił wnioski: 

1. Usunięcie barier architektonicznych dla osób poruszających się na wózkach (wysoki krawężnik) 

przejścia dla pieszych znajdującego się na ul. B. Chrobrego, przy Lidlu. 

2. Dosianie trawy przy Pumptracku na ul. Wierzbowej. 

3. Interwencję na  placu zabaw przy Przedszkolu „Smerfowa Kraina”. Plac jest zalewany po 

deszczach, ponadto jest zaniedbany i zachwaszczony. 

Radny Tomasz Komorowski zgłosił wniosek o udzielenie informacji: Kto wystawił poczet 

sztandarowy na oficjalnych uroczystościach miejskich w dniach 15 sierpnia 2021r. oraz 1 września 

2021r.? 

Dlaczego wystawiony w tych dniach  poczet sztandarowy był nieregulaminowo ubrany? 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek Stowarzyszenia Mieszkańców „Mieszkam-Płacę-Wymagam” 

o uzupełnienie wyników kontroli, zgodnie ze Statutem Miasta Kętrzyn i podjęcie uchwały rady 

miejskiej odnoszącej się do wyników kontroli.( zał. nr  21 do protokoły) oraz podziękowania 

Katarzyny Kętrzyńskiej dla Pana Witolda Gagackiego. 

Mieszkaniec miasta zgłosił wnioski o: remont pomostu na miejskim jeziorku, zakup aplikacji do 

wyszukiwania grobów na cmentarzu, oraz w imieniu mieszkańców Spółdzielni Mieszkaniowej Pionier 

zaapelował do Burmistrza Miasta o pomoc zorganizowanie spotkania z Zarządem Spółdzielni, Radą 

Nadzorczą i członkami Spółdzielni Pionier. 
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Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka…pomost będzie remontowany w tym roku albo na 

wiosnę…cmentarze w ramach projektu e –usług taka usługa będzie, pewnie w ciągu pół roku…, jeśli 

chodzi o spotkanie sprawdzę czy spółdzielnia, Prezes, Rada Nadzorcza chcą się spotykać.  

Przewodniczący Rady odczytał oświadczenie Radnej Zofii Waszkiewicz dotyczące zmiany na 

stanowisku Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej RM (zał. nr  22 do protokołu). 

Radny Zbigniew Nowak stwierdził, że komisja rewizyjna nie przeprowadziła  kontroli  kart 

drogowych na podstawie przedstawionej przez radcę prawnego opinii. Poinformował, że podst. art. 24  

dokonał kontroli i przedstawiał Burmistrzowi  Miasta i Radzie  wynik kontroli kart drogowych 

pojazdu służbowego KTBS Sp. z o.o. marki Opel Corsa Nr rej. NO 1677 za okres styczeń - maj 2020 

r., którą przeprowadził w KTBS. Kontrola wykazała, że od 1 stycznia do 30 maja prezes przejechał 

2562,8 km, wg zapisów w kartach samochód wykorzystywany był tylko na terenie miasta…opłata 

leasingowa za samochód za m-c brutto 796, 40, opłata serwisowa miesięczna 153,75, razem 950 

zł….samochód wyposażony był w GPS, który wskazał dokładnie za ostatnie 3m-ce  miejscowości  

w których ten samochód bywał…była to trasa Martiany - Kętrzyn, Kętrzyn –

Martiany…Przeprowadzona kontrola wykazała, że prezes wykorzystywał samochód służbowy do 

celów prywatnych, a karty drogowe zostały sfałszowane. Zwrócił się  Burmistrza Dlaczego Pan mnie 

oszukał, Dlaczego nie wyciągnął Pan konsekwencji z tytułu nadzoru właścicielskiego? 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka powiedział ja Pana nie oszukałem…to jest spółka prawa 

handlowego i pierwszą kontrolą dla spółki w hierarchii jest rada nadzorcza i tak jak rada nadzorcza  mi 

przedstawiła fakty, tak ja postąpiłem .. ten pan już tam nie pracuje, sprawa została załatwiona w 

ramach spółki, właściciel ma prawo i musi nadzorować  ale nadzoruje najpierw rada nadzorcza… 

Mieszkańcy ul. Sobieskiego przedstawili swoje uwagi do remontu drogi. Stwierdzili, że umawiali się 

na inną naprawę drogi.  

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka stwierdził…umawialiśmy się na parametry drogi. Nie 

umawialiśmy się z jakiego materiału ma być wykonana. Ta droga, to nie jest droga, tylko przejazd, 

chodzi o to aby to był dobry dojazd i nie zalewało posesji. Droga ma zapewnić parametry  

jakościowo – nośnikowe.   
całość dyskusji na stronie BIP Urzędu Miasta Kętrzyn 

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=ketrzynumsesja&archData=09-09-2021 

 

Ad. pkt 18. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Miejskiej z dnia 30 czerwca 2021r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina przeszedł do przyjęcia protokołu z XL sesji Rady 

Miejskiej z dnia 30 czerwca  2021 r., poinformował, że do protokołu nie wniesiono poprawek i 

przystąpił do jego przyjęcia. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodnicząca Wioletta Czech wyczytał radnych imiennie.  

Protokół z XL sesji Rady Miejskiej z dnia 30 czerwca  2021 r., został przyjęty: 17 głosami „za”, 1 

głosem „wstrzymujących się”. Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 23 do 

protokołu.  

 

Ad. pkt 19. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej z dnia 8 lipca 2021r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina przeszedł do przyjęcia protokołu z XLI sesji Rady 

Miejskiej z dnia 8 lipca  2021 r., poinformował, że do protokołu nie wniesiono poprawek i przystąpił 

do jego przyjęcia. Poprosił o przeprowadzenie głosowania imiennego. 

Przewodnicząca Wioletta Czech wyczytał radnych imiennie.  

Protokół z XLI sesji Rady Miejskiej z dnia 8  lipca   2021 r., został przyjęty: 17 głosami „za”,  

1 głosem „wstrzymujących się”. Raport  z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 24 do 

protokołu. 
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Ad. pkt 20. Zamknięcie XLII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  Rafał Rypina zamknął XLII sesję 

Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Pełny przebieg obrad XLII Sesji RM został zapisany w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP 

Urzędu Miasta Kętrzyn.  

https://www.hdsystem.pl/fms/video/index.php?streamName=ketrzynumsesja&archData=09-09-2021 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Protokołowała: Irena Małachowska (-) 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
(-) Rafał Rypina 


